
Rada Gminy Raszyn
Radni - Sesja

Protokół nr 44

XLIV Sesja w dniu 9 września 2021 
Obrady rozpoczęto 9 września 2021 o godz. 16:00, a zakończono o godz. 23:33 tego samego 
dnia.

W posiedzeniu wzięło udział 21 członków.

Obecni:

1. Jarosław Aranowski
2. Marek Bańburski
3. Krzysztof Będkowski
4. Andrzej Górecki
5. Janusz Hoffman
6. Grzegorz Janiszewski
7. Henryka Koper
8. Ireneusz Koper
9. Ryszard Kowalczyk
10. Elżbieta Kuczara
11. Agata Kuran-Kalata
12. Dariusz Marcinkowski
13. Anna Matracka
14. Rafał Olesiński
15. Sławomir Ostrzyżek
16. Tadeusz Pawlikowski
17. Teresa Senderowska
18. Beata Sulima-Markowska 
19. Ewa Surmacz
20. Wiesław Szustak
21. Andrzej Zawistowski

1. Otwarcie XLIV sesji Rady Gminy Raszyn.

Przewodniczący Rady Gminy Raszyn Dariusz Marcinkowski otworzył obrady XLIV sesji witając
wszystkie osoby uczestniczące w posiedzeniu. 

2. Stwierdzenie quorum. 

Przewodniczący  Rady  Gminy  Raszyn  poprosił  radnych  o potwierdzenie  obecności
w programie E-sesja a następnie stwierdził quorum.



3. Wnioski do porządku obrad.

Radna T. Senderowska złożyła wniosek o przesunięcie punkt „Sprawy różne” porządku obrad 
po punkcie 5 z uwagi na obecność mieszkańca, który chciałby zabrać głos.

Radna B. Sulima-Markowska chciała złożyć wniosek przeciwny czyli przenieść punkt 
„sprawozdanie Wójta z bieżącej działalność” do „spraw różnych”. Jednak ze względu na 
mieszkańca wycofała się ze złożenia wniosku. Przewodniczący Rady zaproponował aby 
mieszkaniec mógł zabrać głoś w punkcie - sprawozdanie Wójta. Propozycja uzyskała 
aprobatę Rady.

4. Przyjęcie protokołu z XLII sesji.

Nie było uwag do protokołu.

Przewodniczący Rady poprosił o potwierdzenie obecności.

Głosowano w sprawie:
Przyjęcie protokołu z XLII sesji.
Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 6, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (14)
Marek Bańburski, Janusz Hoffman, Grzegorz Janiszewski, Ireneusz Koper, Ryszard Kowalczyk, 
Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, Rafał Olesiński, Sławomir Ostrzyżek, Tadeusz 
Pawlikowski, Teresa Senderowska, Ewa Surmacz, Wiesław Szustak, Andrzej Zawistowski
WSTRZYMUJĘ SIĘ (6)
Jarosław Aranowski, Krzysztof Będkowski, Andrzej Górecki, Henryka Koper, Agata Kuran-
Kalata, Beata Sulima-Markowska 
NIEOBECNI (1)
Elżbieta Kuczara

Radna E. Surmacz głosowała słownie.

5. Przyjęcie protokołu z XLIII sesji.

Nie było uwag do protokołu.

Głosowano w sprawie:
Przyjęcie protokołu z XLIII sesji. 
Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 6, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (14)



Marek Bańburski, Janusz Hoffman, Grzegorz Janiszewski, Ireneusz Koper, Ryszard Kowalczyk, 
Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, Rafał Olesiński, Sławomir Ostrzyżek, Tadeusz 
Pawlikowski, Teresa Senderowska, Ewa Surmacz, Wiesław Szustak, Andrzej Zawistowski
WSTRZYMUJĘ SIĘ (6)
Jarosław Aranowski, Krzysztof Będkowski, Andrzej Górecki, Henryka Koper, Agata Kuran-
Kalata, Beata Sulima-Markowska 
NIEOBECNI (1)
Elżbieta Kuczara

Radna E. Surmacz głosowała słownie.

6. Sprawozdanie Wójta z bieżącej działalności.

Wójt w ramach sprawozdania pokrótce przedstawił realizowane zadania inwestycyjne:

- budowa brakujących odcinków ścieżek rowerowych,

- trwa V faza porządkowania gospodarki wodno-ściekowej,

- zakończono roboty budowlane boiska w Falentach,

- trwa budowa ul. Olszowej, ul. Waryńskiego (od ul. Zacisze do ul. Trakt Grocholicki),

- trwają prace nad projektem domu komunalno-socjalnego w Podolszynie a także żłobka w 
Raszynie,

- trwa budowa strażnicy OSP Dawidy,

- trwają prace przygotowawcze budowy południowej części kompleksu Austerii,

-podpisano umowę na zadania: budowa kanalizacji w ul. Wichrowej i Radosnej w Jankach 
oraz w ul. Świerkowej w Laszczkach,

- podpisano umowę na monitoring,

- rozpoczęły się prace remontowe w ul. Łąkowej,

- podpisano umowę na przebudowę ul. Cichej w Rybiu,

- rozpoczęto budowę kanalizacji w ul. Widok,

- podpisano umowę na budowę placu zabaw przy szkole podstawowej w Raszynie,

- podpisano umowę na modernizację placu zabaw w Jankach oraz na doposażenie placu 
zabaw w Słominie,



-  przystąpiono  do  zadań  wodno-kanalizacyjnych  w  ulicach:  Czarnej  Olchy  i  Owocowa  w
Laszczkach oraz ul. Sokołowskiej.

- rozpoczyna się przebudowa ul. Prostej 

Następnie Wójt poinformował, że Gmina Raszyn będzie prowadziła punkt informacyjny dla
mieszkańców  dotyczący  niskiej  emisyjności.  Przypomniał,  że  1  lipca  zainaugurowano  w
Raszynie  w  przychodni  „Judyta”  nowy  rządowy  program  profilaktyczny  przy  obecności
Premiera RP oraz Ministra Zdrowia. Zwrócił uwagę na fakt rozpoczęcia zagospodarowania
skweru Rotmistrza Pileckiego. 

Na koniec  Wójt  wymienił  jakie  wydarzenia okolicznościowe odbyły  się  na  terenie  Gminy
Raszyn w czasie wakacyjnym. 

Przewodniczący Rady przypomniał, że na wniosek radnych napisał pismo do Wójta w sprawie
kanalizacji deszczowej oraz centrum medycznego. Poprosił o udzielenie odpowiedzi. 

Wójt  odpowiedział,  że  udzielił  na  piśmie  odpowiedzi  radnej  B.  Sulimie-Markowskiej  jeśli
chodzi  o  kanalizacje  deszczową.  W  kwestii  przekazania  budynku  centrum  medycznego
miastu st. Warszawa Wójt zaznaczył, że trwa procedura przekazania na podstawie protokołu
komorniczego. 

Przewodniczący Rady przeszedł do tematu ul. Dworkowej w Raszynie. W temat wprowadziła
radna  T.  Senderowska  wyjaśniając,  że  w  okolicy  ul.  Dworkowej  notorycznie  stoi  woda
opadowa a okoliczne domy są zalewane podczas intensywnych opadów deszczu. Powodem
jest brak odwodnienia tych terenów. Poprosiła Wójta o podanie przybliżonej daty realizacji
kanalizacji  deszczowej  w ul.  Dworkowej.  Zaznaczyła,  że  jest  to  teren  wokół  przychodni  i
powinien  on  wyglądać  ładnie  i  reprezentacyjnie.  Głos  w  tej  sprawie  zabrał  mieszkaniec
Dariusz Szymczyk, który opisał jak wygląda sytuacja. Po intensywnych opadach deszczu nie
ma  możliwości  przejścia  pieszo.  Jest  zdania,  że  woda  stoi  ze  względu  na  zaburzenie
stosunków  wodnych  przez  budowę  dużego  osiedla.  Zaapelował  o  pomoc  w  rozwiązaniu
problemu. 

Wójt zaznaczył,  że pozwolenie na budowę osiedla wydało starostwo w oparciu o projekt
budowlany,  w  którym  musi  być  uwzględnione  odprowadzenie  wody.  Przypomniał,  że
w miejscu  osiedla,  na  prywatnych  działkach,  kiedyś  tworzyło  się  naturalne  rozlewisko.
Zaznaczył, iż ul. Dworkowa zostanie zrobiona wraz z kanałem odwodnieniowym. W dalszej
kolejności poinformował, że Gmina Raszyn wystąpiła do powiatowego inspektora nadzoru
budowlanego o kontrolę realizacji inwestycji. Na etapie projektowych osiedla Gmina Raszyn
nie  wyraziła  zgody  na  odprowadzenie  wody  opadowej  do  kanalizacji  deszczowej  w  ul.
Dworkowej. Naturalny spadek terenu jest w kierunku kanału Opaczewskiego.

Kierownik referatu OŚGK Monika Marszałek poinformowała, że doraźną pomoc gmina będzie
świadczyć  poprzez  wypompowanie  wody.  Poprosiła  o  zgłaszanie  na  bieżąco  wystapienia
zalań.



7. Uchwała w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego części terenów położonych we wsi Falenty Nowe w 
Gminie Raszyn – rejon ul. Grudzi i ul. Willowej.

Kierownik referatu UPP Moniak Łachniak przedstawiła projekt uchwały. Wyjaśniła, że w 2017
roku przy podejmowaniu uchwały o MPZP dla przedmiotowych terenów nastąpił  błąd w
postaci  braku spójności  pomiędzy treścią a załącznikiem graficznym co powodowało brak
jednoznacznych  ustaleń w treści dla części terenów. Na koniec wskazała na autopoprawką w
podstawie prawnej. 

Przewodniczący Komisji Janusz Hoffman poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała
projekt uchwały. 

Przewodniczący poprosił radnych o potwierdzenie obecności na sesji. 

Głosowano w sprawie:
Uchwała w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego części terenów położonych we wsi Falenty Nowe w 
Gminie Raszyn – rejon ul. Grudzi i ul. Willowej z autopoprawką. 
Wyniki głosowania
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (19)
Krzysztof Będkowski, Andrzej Górecki, Janusz Hoffman, Grzegorz Janiszewski, Henryka Koper,
Ireneusz Koper, Ryszard Kowalczyk, Elżbieta Kuczara, Agata Kuran-Kalata, Dariusz 
Marcinkowski, Anna Matracka, Rafał Olesiński, Sławomir Ostrzyżek, Tadeusz Pawlikowski, 
Teresa Senderowska, Beata Sulima-Markowska , Ewa Surmacz, Wiesław Szustak, Andrzej 
Zawistowski
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Marek Bańburski
NIEOBECNI (1)
Jarosław Aranowski
Uchwała nr XLIV/372/2021

8.  Uchwała  w  sprawie  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  części
terenów  położonych  we  wsi  Janki  w  Gminie  Raszyn  –  rejon  po  zachodniej  stronie  ul.
Mszczonowskiej

Kierownik M. Łachniak zaprezentowała projekt uchwały. Zmiana MPZP polega na zmianie
terenów rolnych na tereny usługowo-inwestycyjne. Dodatkowo uwzględniono również teren
zabudowy  jednorodzinnej.  Wszystkie  planowane  zmiany  są  zgodne  ze  studium.  Projekt
uchwały  przeszedł  procedurę  i  przy  pierwszym  wyłożeniu  zostały  zgłoszone  dwie  uwagi
mieszkańców, które zostały uwzględnione. W pozostałych dwóch wyłożeniach nie zgłoszono
więcej  uwag.  Następnie  projektant  Zbigniew  Bronowicki  uzupełnił,  że  podstawowymi
działaniami planistycznymi było zaplanowanie układu drogowego uwzględniającego przebieg



drogi ekspresowej oraz zmiany kategorii ul. Mszczonowskiej. Finalnie udało się wypracować
plan, który jest zgodny ze studium i uwagami mieszkańców. 

Przewodniczący Komisji Janusz Hoffman poinformował, że komisja poz zaopiniowała projekt
uchwały. 

Kierownik M. Łachniak zgłosiła autopoprawkę w podstawie prawnej.

Radna B. Sulima-Markowska zwróciła uwagę na ogólny problem zintensyfikowania zabudowy
na  przedmiotowym  obszarze  i  bliskie  sąsiedztwo  zabudowy  jednorodzinnej  z  terenami
produkcyjnymi.  Następnie zwróciła uwagę, że zapis o możliwości likwidacji rowów jest dosyć
dwuznaczny i  nie powinno tak być ponieważ jest duży problem z odprowadzeniem wody
opadowej.

Radny  M.  Bańburski  również  wyraził  wątpliwości  co  do  dopuszczenia  zabudowy
jednorodzinnej.

Kierownik M. Łachniak przypomniała,  że takie były wnioski mieszkańców. 

Przewodniczący  Rady  zapytał  czy  zmiany  w  MPZP  na  przedmiotowym  obszarze  nie
spowoduje zaburzenia stosunków wodnych.

Projektant  odpowiedział,  że  MPZP  nie  zajmuje  się  określaniem  szczegółowych  planów
hydrologicznych.

Radna  T.  Senderowska  sprzeciwiła  się  takiemu  podejmowaniu  zmian  MPZP.  Uważa,  że
powinno się zachować ujednolicenie zapisów aby zachować ład przestrzenny. Zaznaczyła, że
nie właściwe jest wywierania nacisku przez mieszkańców.

Radny R. Olesiński zauważył, że przygotowany projekt jest jedynym  dobrym rozwiązaniem
dla tego terenu. Zapytał jedynie czy nie byłoby możliwości na zmianę zapisu o odległości
zabudowy do 4 m od granicy. 

Projektant  poinformował,  że  jest  to  możliwe  jednak  będzie  to  wymagało  ponowienia
procedury planistycznej. 

Odbyła  się  dyskusja  na  temat  świadomości  społecznej  mieszkańców  o  proponowanych
zmianach,  w  której  wypowiadali  się  między  innymi  sołtysi  miejscowości  Janki  i  Wypędy,
którzy wyrazili opinię, że mieszkańcy mało interesują się takimi sprawami. Podkreślano fakt,
iż podczas omawiania projektu uchwały na komisji nie było zastrzeżeń. 

Przewodniczący poprosił radnych o potwierdzenie obecności na sesji. 

Głosowano w sprawie:
Uchwała w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego części terenów 
położonych we wsi Janki w Gminie Raszyn – rejon po zachodniej stronie ul. Mszczonowskiej z
autopoprawką. 
Wyniki głosowania
ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 10, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0



Wyniki imienne:
ZA (11)
Jarosław Aranowski, Krzysztof Będkowski, Andrzej Górecki, Janusz Hoffman, Grzegorz 
Janiszewski, Ireneusz Koper, Elżbieta Kuczara, Rafał Olesiński, Tadeusz Pawlikowski, Beata 
Sulima-Markowska , Ewa Surmacz
WSTRZYMUJĘ SIĘ (10)
Marek Bańburski, Henryka Koper, Ryszard Kowalczyk, Agata Kuran-Kalata, Dariusz 
Marcinkowski, Anna Matracka, Sławomir Ostrzyżek, Teresa Senderowska, Wiesław Szustak, 
Andrzej Zawistowski
Uchwała nr XLIV/373/2021

9. Uchwała w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego części 
terenów położonych we wsi Raszyn 01 – rejon ul. Godebskiego.

Kierownik M. Łachniak przedstawiła projekt uchwały informując, że głównym celem zmiany 
MPZP było przystosowanie działki gminnej przy ul. Godebskiego do budowy żłobka. Projekt 
uchwały przeszedł procedurę planistyczną. Przy wyłożeniu nie wpłynęły żadne uwagi. 

Przewodniczący Komisji Janusz Hoffman poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała
projekt uchwały. 

Głosowano w sprawie:
Uchwała w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego części terenów 
położonych we wsi Raszyn 01 – rejon ul. Godebskiego.. 
Wyniki głosowania
ZA: 19, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (19)
Jarosław Aranowski, Marek Bańburski, Krzysztof Będkowski, Andrzej Górecki, Janusz 
Hoffman, Grzegorz Janiszewski, Ireneusz Koper, Ryszard Kowalczyk, Elżbieta Kuczara, Dariusz 
Marcinkowski, Anna Matracka, Rafał Olesiński, Sławomir Ostrzyżek, Tadeusz Pawlikowski, 
Teresa Senderowska, Beata Sulima-Markowska , Ewa Surmacz, Wiesław Szustak, Andrzej 
Zawistowski
PRZECIW (2)
Henryka Koper, Agata Kuran-Kalata
Uchwała nr XLIV/374/2021

10. Uchwała w sprawie zmiany uchwały Nr XLIV/401/2017 Rady Gminy Raszyn z dnia 26 
października 2017 r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego części terenów położonych we wsiach Łady i Podolszyn 
Nowy w Gminie Raszyn – Obszar III.

Kierownik M. Łachniak przedstawiając  projekt uchwały pokazała  na mapie obszary jakich
będą dotyczyć  zmiany.  Na podstawie uchwały z 2017 roku przygotowano projekt zmiany
planu,  który  zakłada  zmianę  przeznaczenia  terenów  rolnych  na  tereny  zabudowy
mieszkaniowej  jednorodzinnej.  Projekt  planu  został  skonsultowany  i  pozytywnie



zaopiniowany przez wszystkie organy zgodnie z ustawą o planowaniu przestrzennym. Jednak
Minister  Rolnictwa  i  Rozwoju  Wsi  decyzją  z  5  marca  2020  roku  nie  zgodził  się  na
przeznaczenie  na  cele  nierolnicze  prawie  9,7  h  gruntów  rolnych  klasy  3.  Po  odwołaniu
Minister cofnął decyzję i pozwolił na zmianę przeznaczenia w części wskazanych terenów. W
między czasie właściciel  gruntów wystąpił  o zmianę klasyfikacji  gruntów z 3 na 4 klasę a
starosta pruszkowski przychylił się do zmiany. Projekt planu został wyłożony do publicznego
wglądu.  Finalnie  postanowiono  etapować  i  podzielić  plan  na  dwie  części  aby  ułatwić
procedowanie.  Na  koniec  Pani  Kierownik  poprosiła  o  wprowadzenie  autopoprawki  w
podstawie prawnej.

Przewodniczący Komisji Janusz Hoffman poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała
projekt uchwały. 

Głosowano w sprawie:
Uchwała w sprawie zmiany uchwały Nr XLIV/401/2017 Rady Gminy Raszyn z dnia 26 
października 2017 r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego części terenów położonych we wsiach Łady i Podolszyn 
Nowy w Gminie Raszyn – Obszar III z autopoprawką. 
Wyniki głosowania
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (21)
Jarosław Aranowski, Marek Bańburski, Krzysztof Będkowski, Andrzej Górecki, Janusz 
Hoffman, Grzegorz Janiszewski, Henryka Koper, Ireneusz Koper, Ryszard Kowalczyk, Elżbieta 
Kuczara, Agata Kuran-Kalata, Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, Rafał Olesiński, 
Sławomir Ostrzyżek, Tadeusz Pawlikowski, Teresa Senderowska, Beata Sulima-Markowska , 
Ewa Surmacz, Wiesław Szustak, Andrzej Zawistowski
Uchwała nr XLIV/375/2021

11. Uchwała w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego części 
terenów położonych we wsiach Łady i Podolszyn Nowy w Gminie Raszyn – Obszar III – 
część I.

Kierownik M. Łachniak poinformowała, że jest to projekt bliźniaczy do poprzedniej uchwały. 

Przewodniczący Komisji Janusz Hoffman poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała
projekt uchwały. 

Głosowano w sprawie:
Uchwała w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego części terenów 
położonych we wsiach Łady i Podolszyn Nowy w Gminie Raszyn – Obszar III – część I.. 
Wyniki głosowania
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (20)
Jarosław Aranowski, Marek Bańburski, Krzysztof Będkowski, Andrzej Górecki, Janusz 
Hoffman, Grzegorz Janiszewski, Henryka Koper, Ireneusz Koper, Ryszard Kowalczyk, Elżbieta 
Kuczara, Agata Kuran-Kalata, Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, Rafał Olesiński, Tadeusz 



Pawlikowski, Teresa Senderowska, Beata Sulima-Markowska , Ewa Surmacz, Wiesław 
Szustak, Andrzej Zawistowski
BRAK GŁOSU (1)
Sławomir Ostrzyżek
Uchwała nr XLIV/376/2021

12. Uchwała w sprawie uchwalenia Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania 
ścieków na terenie Gminy Raszyn.

Kierownik referatu OŚGK M. Marszałek przedstawiając projekt uchwały przypomniała, że 
projekt regulaminu dostarczania wody został szczegółowo omówiony na sesji 24 czerwca 
2021 roku w celu przekazania go do zaopiniowania organowi regulacyjnemu, który 
zaopiniował go pozytywnie.

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego Jarosław 
Aranowski poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała wszystkie omawiane projekty
uchwał i rekomenduje Radzie ich przyjęcie.

Głosowano w sprawie:
Uchwała w sprawie uchwalenia Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na 
terenie Gminy Raszyn.. 
Wyniki głosowania
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (20)
Jarosław Aranowski, Marek Bańburski, Krzysztof Będkowski, Andrzej Górecki, Janusz 
Hoffman, Grzegorz Janiszewski, Henryka Koper, Ireneusz Koper, Ryszard Kowalczyk, Elżbieta 
Kuczara, Agata Kuran-Kalata, Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, Rafał Olesiński, 
Sławomir Ostrzyżek, Tadeusz Pawlikowski, Teresa Senderowska, Beata Sulima-Markowska , 
Ewa Surmacz, Andrzej Zawistowski
BRAK GŁOSU (1)
Wiesław Szustak
Uchwała nr XLIV/377/2021

13. Uchwała w sprawie określenia przepisów porządkowych związanych z przewozem osób
i bagażu środkami transportu publicznego w transporcie zbiorowym organizowanym przez
Gminę Raszyn.

Kierownik M. Marszałek zaznaczyła, że projekt uchwały ma na celu dostosowanie lokalnych
uregulowań dotyczących przepisów porządkowych w lokalnym transporcie zbiorowym. W
tym celu Rada Gminy jest upoważniona do określenia przepisów porządkowych.  

Głosowano w sprawie:
Uchwała w sprawie określenia przepisów porządkowych związanych z przewozem osób i 
bagażu środkami transportu publicznego w transporcie zbiorowym organizowanym przez 
Gminę Raszyn.. 
Wyniki głosowania



ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (20)
Jarosław Aranowski, Marek Bańburski, Krzysztof Będkowski, Andrzej Górecki, Janusz 
Hoffman, Grzegorz Janiszewski, Ireneusz Koper, Ryszard Kowalczyk, Elżbieta Kuczara, Agata 
Kuran-Kalata, Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, Rafał Olesiński, Sławomir Ostrzyżek, 
Tadeusz Pawlikowski, Teresa Senderowska, Beata Sulima-Markowska , Ewa Surmacz, 
Wiesław Szustak, Andrzej Zawistowski
BRAK GŁOSU (1)
Henryka Koper
Uchwała nr XLIV/378/2021

14.  Uchwała  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zawarcie  porozumienia  pomiędzy  Gminą
Raszyn  a  m.  st.  Warszawa  dotyczącego  organizacji  lokalnego  publicznego  transportu
zbiorowego.

Kierownik M. Marszałek powiedziała, że przedmiotowa uchwała dotyczy wyrażenia zgody na
zawarcie z miastem stołecznym Warszawa porozumienia w zakresie organizacji  lokalnego
publicznego  transportu  zbiorowego  na  linii  komunikacyjnej  R1  na  obrzeżach  miasta
stołecznego Warszawy. Uchwała upoważnia Wójta do zawarcia porozumienia, które stanowi
załącznik  do  uchwały  i  jest  wzorem  z  lat  ubiegłych.  Zmienia  się  tylko  czas  trwania
porozumienia  na  czas  nieokreślony.  Na  koniec  dodała,  że  porozumienie  nie  generuje
kosztów.

Głosowano w sprawie:
Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia pomiędzy Gminą Raszyn a m.
st. Warszawa dotyczącego organizacji lokalnego publicznego transportu zbiorowego.. 
Wyniki głosowania
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (20)
Jarosław Aranowski, Marek Bańburski, Krzysztof Będkowski, Andrzej Górecki, Janusz 
Hoffman, Grzegorz Janiszewski, Henryka Koper, Ireneusz Koper, Ryszard Kowalczyk, Elżbieta 
Kuczara, Agata Kuran-Kalata, Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, Rafał Olesiński, Tadeusz 
Pawlikowski, Teresa Senderowska, Beata Sulima-Markowska , Ewa Surmacz, Wiesław 
Szustak, Andrzej Zawistowski
BRAK GŁOSU (1)
Sławomir Ostrzyżek
Uchwała nr XLIV/379/2021

15. Uchwała w sprawie przejęcia od Gminy Michałowice zadania w zakresie organizacji
lokalnego publicznego transportu zbiorowego w roku 2021.

Kierownik M. Marszałek poinformowała, że  Uchwała dotyczy wyrażenia zgody na przejęciu
od gminy Michałowice zadania w zakresie organizacji publicznego transportu zbiorowego na
linii  komunikacyjnej  R1  na  obszarze  gminy  Michałowice.  Wzór  porozumienia  stanowi



załącznik  do  niniejszej  uchwały.  Dodała,  że  porozumienie  generuje  po  stronie  gminy
Michałowice,  koszty  realizacji  zadania  w  wysokości  9858 zł  miesięcznie  i  porozumienie
obowiązuje 1 stycznia 2021 roku do końca grudnia 2021 roku.

Radna  T.  Senderowska  poruszyła  temat  porozumienia  z  miastem  Pruszków  w  sprawie
dofinansowania linii R1.

Radny J. Aranowski wyjaśnił, że miasto Pruszków nie wyraziło woli dofinansowania do linii R1
ale narzuciło trasę i przystanki. Komisja będzie się sprawą zajmować.

Zastępca Wójta przypomniał, że Prezydent miasta Pruszkowa wyraził wolę dofinansowania
do  linii  R1  ale  Rada  Miasta  nie  wyraziła  zgody.  Obecnie  trzeba  zastanowić  się  nad
alternatywną trasą dla linii R1. 

Radna T. Senderowska zwróciła uwagę, że sprawa ciągnie się już bardzo długo i należy wejść
na ścieżkę prawną.

Wójt  zaznaczył,  że  Prezydent  Pruszkowa  wystąpił  do  Rady  z  projektem  uchwały  dot.
dofinansowania do linii R1 jednak Rada nie wyraziła zgody. 

Radny J. Aranowski i radny A. Zawistowski wyjaśnili, że sytuacja jest taka sama jak wtedy gdy
Rada Gminy Raszyn nie wyraziła zgody na dofinansowanie do linii L1 i teraz autobus jeździ
tak jak pasuje to mieszkańcom Gminy Lesznowola. 

Radny A.  Górecki  zwrócił  uwagę,  że wydawane są pieniądze na utrzymanie linii  R1 przez
prawie  dwa  lata  bez  dofinansowań  ze  strony  Pruszkowa  a  trasa  nie  została  zmieniona
zgodnie z potrzebami mieszkańców Gminy Raszyn.

Głosowano w sprawie:
Uchwała w sprawie przejęcia od Gminy Michałowice zadania w zakresie organizacji lokalnego
publicznego transportu zbiorowego w roku 2021. 
Wyniki głosowania
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (18)
Jarosław Aranowski, Marek Bańburski, Krzysztof Będkowski, Andrzej Górecki, Janusz 
Hoffman, Grzegorz Janiszewski, Ireneusz Koper, Agata Kuran-Kalata, Dariusz Marcinkowski, 
Anna Matracka, Rafał Olesiński, Sławomir Ostrzyżek, Tadeusz Pawlikowski, Teresa 
Senderowska, Beata Sulima-Markowska , Ewa Surmacz, Wiesław Szustak, Andrzej 
Zawistowski
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2)
Henryka Koper, Elżbieta Kuczara
BRAK GŁOSU (1)
Ryszard Kowalczyk
Uchwała nr XLIV/380/2021

16.  Uchwała  w  sprawie  przyjęcia  pomocy  finansowej  od  Powiatu  Pruszkowskiego.



Kierownik M. Marszałek przedstawiła projekt uchwały mówiąc, że chodzi o wyrażenie zgody
na przyjęcie pomocy finansowej na utrzymanie linii R1 w wysokości 20 000 zł przez powiat
pruszkowski.  Uchwała  upoważnia  Wójta  Gminy  Raszyn  do  zawarcia  porozumienia  w  tej
sprawie.

Radny A. Górecki zapytał o wielkość kwoty dofinansowania gdyż wydaje mu się być bardzo
mała.

Kierownik M. Marszałek zaznaczyła, że powiat partycypuje w kosztach utrzymania linii R1 i
zaproponował kwotę 20 000 zł. Wójt uzupełnił, że Gmina Raszyn występowała do powiatu
pruszkowskiego  o  przejęcie  roli  organizatora  tej  linii  bo  tylko  powiat  może  wystąpić  o
dofinansowania  zewnętrzne  w  takiej  sytuacji.  Generalnie  utrzymanie  takiej  linii  jest
zadaniem własnym powiatu  a  Gminy  powinny jedynie  partycypować  w kosztach.  Jednak
starosta powiatu nigdy nie podjął tematu. 

Radny A. Górecki zapytał ile kosztuje roczne utrzymanie linii R1 i czy powiat ma wiedzę jak
duże są to koszty oraz czy Warszawa partycypuje w kosztach?

Kierownik  M.  Marszałek  odpowiedziała,  że  oczywiście  powiat  jest  informowany  o
całkowitych kosztach, które w 2021 roku wyniosą 422 656 zł. Warszawa nie partycypuje w
kosztach.

Radny K. Będkowski również podzielił zdanie, że linia R1 jest zadaniem własnym powiatu a
kwota dofinansowania jest bardzo mała.

Kierownik M. Marszałek dodała,  że po odliczeniu dotacji  z  powiatu i  Gminy Michałowice
koszty ponoszone przez Gminę Raszyn to 283 880 zł.

Głosowano w sprawie:
Uchwała w sprawie przyjęcia pomocy finansowej od Powiatu Pruszkowskiego.
Wyniki głosowania
ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 3, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (17)
Jarosław Aranowski, Marek Bańburski, Andrzej Górecki, Janusz Hoffman, Grzegorz 
Janiszewski, Ireneusz Koper, Elżbieta Kuczara, Agata Kuran-Kalata, Dariusz Marcinkowski, 
Rafał Olesiński, Sławomir Ostrzyżek, Tadeusz Pawlikowski, Teresa Senderowska, Beata 
Sulima-Markowska , Ewa Surmacz, Wiesław Szustak, Andrzej Zawistowski
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Krzysztof Będkowski
BRAK GŁOSU (3)
Henryka Koper, Ryszard Kowalczyk, Anna Matracka
Uchwała nr XLIV/381/2021

17.  Uchwała  w  sprawie  regulaminu  korzystania  z  gminnych  placów  zabaw,  siłowni
zewnętrznych,  ogródków  jordanowskich  oraz  terenu  Parku  gminnego  w  Raszynie  im.
Magdaleny Abakanowicz.



Kierownik  M.  Marszałek  przedstawiając  projekt  uchwały  wskazał,  że  Rada  Gminy  ustala
zasady  i  tryb  korzystania  z  gminnych obiektów i  urządzeń użyteczności  publicznej.  Place
zabaw,  siłownie  zewnętrzne,  ogródki  jordanowskie  oraz  park  będące  własnością  gminy,
stanowią obiekty użyteczności publicznej, są one kompleksowo wyposażone i pełnią funkcję
rekreacyjno-wypoczynkową  dla  dzieci  i  dorosłych  mieszkańców  gminy.  Wprowadzenie
regulaminów wyznaczy zasady prawidłowego zachowania oraz wskaże sytuacje niepożądane.

Radny A. Zawistowski powiedział, że radca prawny uznała, że nie powinno się uwzględniać
w regulaminie zakazu rozpalania grilla. Jednak inne gminy podejmują regulaminy, w których
jest taki zakaz.

Radca  prawny  Katarzyna  Karpeta-Cholewa  wyjaśniła,  że  rozstrzygnięcia  nadzorcze  idą  w
coraz  bardziej  restrykcyjnym  kierunku  w  tej  kwestii.  Generalnie  nie  można  powtarzać
zapisów aktów nadrzędnych. Podkreśliła, że wydając opinię kierowała się ostrożnością. 

Radny A. Zawistowski powiedział, że regulamin powinien być wywieszony przed wejściami
do parków.

Głosowano w sprawie:
Uchwała w sprawie regulaminu korzystania z gminnych placów zabaw, siłowni zewnętrznych,
ogródków jordanowskich oraz terenu Parku gminnego w Raszynie im. Magdaleny 
Abakanowicz. 
Wyniki głosowania
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (19)
Jarosław Aranowski, Marek Bańburski, Andrzej Górecki, Janusz Hoffman, Grzegorz 
Janiszewski, Ireneusz Koper, Ryszard Kowalczyk, Elżbieta Kuczara, Agata Kuran-Kalata, 
Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, Rafał Olesiński, Sławomir Ostrzyżek, Tadeusz 
Pawlikowski, Teresa Senderowska, Beata Sulima-Markowska , Ewa Surmacz, Wiesław 
Szustak, Andrzej Zawistowski
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Krzysztof Będkowski
BRAK GŁOSU (1)
Henryka Koper
Uchwała nr XLIV/382/2021

18. Uchwała w sprawie pomnika przyrody.

Kierownik M. Marszałek prezentując projekt uchwały poinformowała, że do Urzędu Gminy
Raszyn  wpłynął  wniosek  Nadleśnictwa  o  ustanowienie  pomnikiem  przyrody  dębu
szypułkowego  rosnącego  w  Sękocinie  Starym.  Do  organu  gminy  wpłynęła  propozycja
leśnictwa Sękocin nazwy pomnika „Bielik”. Jednocześnie, dla w/w dębu został określony wiek
drzewa  około  150  lat.  Objęcie  przedmiotowego  drzewa  ochroną  prawną  i  otoczenie  go
szczególną  opieką  pozwoli  na  jego  zachowanie  dla  przyszłych  pokoleń.  Projekt  uchwały
został uzgodniony z Regionalnym Dyrektorem Ochrony Środowiska.



Radny S.  Ostrzyżek  w związku z  przeprowadzonymi  badaniami  przez powiat  pruszkowski
drzewostanu w Alei  Hrabskiej,  zapytał czy do Gminy wpłynęły jakieś wnioski  o wyrażenie
zgody na usunięcie drzew w Al. Hrabskiej bądź na wykonanie cięć pielęgnacyjnych.

Kierownik M. Marszałek powiedziała, że nic w tym temacie nie wpłynęło. 

Głosowano w sprawie:
Uchwała w sprawie pomnika przyrody.
Wyniki głosowania
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (20)
Jarosław Aranowski, Marek Bańburski, Krzysztof Będkowski, Andrzej Górecki, Janusz 
Hoffman, Grzegorz Janiszewski, Ireneusz Koper, Ryszard Kowalczyk, Elżbieta Kuczara, Agata 
Kuran-Kalata, Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, Rafał Olesiński, Sławomir Ostrzyżek, 
Tadeusz Pawlikowski, Teresa Senderowska, Beata Sulima-Markowska , Ewa Surmacz, 
Wiesław Szustak, Andrzej Zawistowski
BRAK GŁOSU (1)
Henryka Koper
Uchwała nr XLIV/383/2021

19. Uchwała w sprawie zmiany w budżecie na 2021 rok.

Przewodniczący Rady ogłosił 10 minut przerwy.

Po przerwie Przewodniczący Rady poprosił radnych o potwierdzenie obecności a następnie
stwierdził quorum i wznowił obrady.

Projekt uchwały zreferował Wójt wyjaśniając szczegółowo wszystkie wprowadzane zmiany
do budżetu gminy na 2021 rok na podstawie wyjaśnień załączonych do projektu uchwały. 

Przewodniczący  Komisji  Budżetu,  Inwestycji  i  Mienia  Komunalnego  T.  Pawlikowski
poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zmian w budżecie na
2021 oraz zmiany WPF na lata 2021-2030. Poinformował również , że Komisja pozytywnie
zaopiniowała projekty uchwała z dwóch następnych punktów porządku obrad sesji. 

Radny  A.  Górecki  zwrócił  uwagę  na  coraz  większe  kwoty  na  system  gospodarowania
odpadami komunalnymi. Następnie poprosił Wójta aby wymienił ulice na jakie są planowane
przetargi jeszcze w 2021 roku jeśli chodzi o inwestycje kanalizacyjne. 

Wójt  powiedział,  że  trudno  to  określić  gdyż  nie  wiadomo  na  ile  wystarczy  środków  w
budżecie i  jakie środki  będą się uwalniać w trakcie realizacji  innych inwestycji.  Jest  wiele
przygotowanych  projektów  ulic  z  pozwoleniami  na  budowę.  Jeśli  chodzi  o  zwiększanie
środków na odbiór odpadów to wynika ona ze zwiększonej ilości produkowanych odpadów
biodegradowalnych przez mieszkańców a rozliczenie z firmą odbywa się podstawie ilości ton
odebranych od mieszkańców. 



Radny A.  Górecki  zwrócił  uwagę żeby zastanowić się skąd jest  tak duży wzrost odpadów
zielonych. Jeśli chodzi o kanalizację w ulicach to uważa, że warto by było przedstawić radnym
listę ulic, w których jest planowane wykonanie kanalizacji. 

Radna B.  Sulima-Markowska zaznaczyła,  że 4,5 mln deficytu w systemie gospodarowania
odpadami  to  jest  zbyt  dużo.  Przypomniała,  że  wielokrotnie  zwracała  na  to  uwagę  na
niegospodarność w tej kwestii. Podkreśliła, że nie powinno się dokładać ciągle do systemu
gospodarowania  odpadami  w  sytuacji  kiedy  tak  wiele  inwestycji  czeka  na  realizację.  W
ocenie  radnej  wzrost  ilości  odpadów  zielonych  spowodowany  jest  zwiększeniem
częstotliwości  odbioru  tej  grupy  odpadów.  Poprosiła  aby  podjąć  działania  w  celu
zminimalizowania deficytu w systemie gospodarowania odpadami.

Wójt potwierdził, że takie działania są prowadzone aby uszczelnić system.

Radny  A.  Zawistowski  przypomniał,  że  podczas  komisji  przed  sesją  prosił  aby  Wójt
przedstawił  informacje  o  ilości  przeprowadzonych  od  początku  roku  postępowań
sprawdzających deklarację, ile z  nich wykazało nieprawidłowości  i  jakie konsekwencje dla
osób, które złożyły niezgodne z prawdą deklaracje. 

Zastępca Wójta odpowiadając powiedział, że wystawiono 620 upomnień na kwotę 507 000
zł,  przeprowadzono 56 postępowań, w których wystawiono decyzje. Pracownicy cały czas
weryfikują poprawność złożonych deklaracji.

Radny A. Zawistowski przypomniał, że prosił o informację dotyczące przekształcenia prawa
użytkowania wieczystego w prawo własności. 

Wójt wskazał, że już udzielił takiej informacji i przypomniał, że z tego tytułu gmina planowała
uzyskać kwotę 40 000 zł. Do końca marca gmina uzyskała kwotę 27 992 zł. 

Radny A. Zawistowski poprosił o listę nieruchomości w ten sposób przekształconych.

Odbyła się dyskusja na temat celowości przedstawienia takiej listy nieruchomości. 

W związku z problemami technicznymi związanych z transmisją sesji Przewodniczący Rady
ogłosił 5 minut przerwy.

Po przerwie Przewodniczący Rady poprosił radnych o potwierdzenie obecności a następnie
stwierdził quorum i wznowił obrady.

Radny M. Bańburski wyraził zdanie, że również się nie zgadza na dokładanie pieniędzy na
odbiór odpadów. Jednak zapytał  czy  radni  podsuwali  pomysły,  które mogły  by zwiększyć
dochody gminy z tego tytułu. Zaznaczył, że trzeba znaleźć sposób na uszczelnienie systemu. 

Wójt wyjaśnił, że w chwili obecnej do systemu jest dokładane 1 200 000 zł bo w budżecie już
wcześniej były zabezpieczone środki na ten cel. Natomiast kwota 4 500 000 zł to cała kwota
jaką będzie trzeba dołożyć do systemu gospodarowania odpadami. 

W następnie złożył poprawkę do projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy poz.
90002 -  4300 otrzymuje brzmienie  "zwiększenie  o 1.140.000 złotych" poz.  75412 -  6060



otrzymuje  brzmienie  "zwiększenie  o  60.000  złotych.  Wyjaśnił,  że  chodzi  o  przeznaczenie
środków na pralnicę dla OSP Raszyn aby strażacy mogli prać swoje ubrania po każdej akcji. 

Wójt poinformował, że podczas ostatniego spotkania przedstawicieli  wszystkich jednostek
straży pożarnej w Gminie Raszyn i nikt nie składał takiego wniosku. Dodatkowo wskazał, że w
budżecie Gminy są jeszcze niewykorzystane środki na działalność straży pożarnej. 

Radna B. Sulima-Markowska przypomniała,  że ona i  inni  radni podczas komisji  Rolnictwa,
Ochrony  Środowiska  i  Porządku  Publicznego  kiedy  rozmawiano  o  wynikach  konsultacji
społecznych  w  sprawie  odbioru  odpadów,  zgłaszali  problem  dziurawego  systemu  i
proponowali inne metody naliczania opłat.

Radny A. Zawistowski odczytał wniosek OSP Raszyn o zakup pralnicy.

Zastępca Wójta  zaznaczył,  że  był  to  wniosek do sołectw, którym strażacy  pomagają  a  w
zamian za to sołectwa przekazują środki z funduszy sołeckich. 

Radny A. Górecki poprosił o deklarację Wójta, że złoży w biurze rady spis ulic, w których
będzie wykonana kanalizacja. 

Wójt zapewnił, że takie zestawienie przygotuje w przyszłym tygodniu.

Radny  R.  Kowalczyk  zwrócił  uwagę,  że  największa  dziura  w  systemie  gospodarowania
odpadami jest na posesjach gdzie są zarejestrowane działalności gospodarcze. Jest zdania, że
tam  gdzie  prowadzona  jest  działalność  gospodarcza  powinien  być  obowiązek  zawierania
umów tylko z firmą odbierającą odpady a nie z gminą. 

Przed głosowaniem Wójt zaznaczył, że proponowana poprawka powoduje zmiany w WPF.

Głosowano w sprawie:
Poprawka do uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy poz. 90002 - 4300 otrzymuje 
brzmienie "zwiększenie o 1.140.000 złotych" poz. 75412 - 6060 otrzymuje brzmienie 
"zwiększenie o 60.000 złotych. 
Wyniki głosowania
ZA: 9, PRZECIW: 11, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (9)
Andrzej Górecki, Henryka Koper, Elżbieta Kuczara, Agata Kuran-Kalata, Rafał Olesiński, 
Teresa Senderowska, Beata Sulima-Markowska , Wiesław Szustak, Andrzej Zawistowski
PRZECIW (11)
Jarosław Aranowski, Marek Bańburski, Krzysztof Będkowski, Janusz Hoffman, Ireneusz Koper,
Ryszard Kowalczyk, Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, Sławomir Ostrzyżek, Tadeusz 
Pawlikowski, Ewa Surmacz
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Grzegorz Janiszewski

Głosowano w sprawie:



Uchwała w sprawie zmiany w budżecie na 2021 rok.
Wyniki głosowania
ZA: 13, PRZECIW: 3, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 5, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (13)
Jarosław Aranowski, Marek Bańburski, Krzysztof Będkowski, Janusz Hoffman, Grzegorz 
Janiszewski, Ireneusz Koper, Ryszard Kowalczyk, Elżbieta Kuczara, Dariusz Marcinkowski, 
Anna Matracka, Sławomir Ostrzyżek, Tadeusz Pawlikowski, Ewa Surmacz
PRZECIW (3)
Henryka Koper, Agata Kuran-Kalata, Andrzej Zawistowski
WSTRZYMUJĘ SIĘ (5)
Andrzej Górecki, Rafał Olesiński, Teresa Senderowska, Beata Sulima-Markowska , Wiesław 
Szustak
Uchwała nr XLIV/384/2021

20. Uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Raszyn na lata 
2021-2030.

Nie było uwag do projektu uchwały. 

Głosowano w sprawie:
Uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Raszyn na lata 2021-
2030.
Wyniki głosowania
ZA: 11, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 8, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (11)
Jarosław Aranowski, Marek Bańburski, Krzysztof Będkowski, Janusz Hoffman, Ireneusz Koper,
Ryszard Kowalczyk, Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, Sławomir Ostrzyżek, Tadeusz 
Pawlikowski, Ewa Surmacz
PRZECIW (2)
Henryka Koper, Agata Kuran-Kalata
WSTRZYMUJĘ SIĘ (8)
Andrzej Górecki, Grzegorz Janiszewski, Elżbieta Kuczara, Rafał Olesiński, Teresa 
Senderowska, Beata Sulima-Markowska , Wiesław Szustak, Andrzej Zawistowski
Uchwała nr XLIV/385/2021

Radny J. Aranowski głosował ustnie.

21. Uchwała w sprawie zmiany Uchwały nr XX/176/2019 Rady Gminy Raszyn z dnia 30 
grudnia 2019 roku w sprawie udzielenia pomocy finansowej i rzeczowej Powiatowi 
Pruszkowskiemu.

Zastępca Wójta M. Kucharski przedstawił projekt uchwały i powiedział, że uchwała dotyczy
przekazania  środków  powiatowi  pruszkowskiemu  na  rzecz  filii  Wydziału  komunikacji  w
Raszynie w celu poprawy jakości obsługi interesantów poprzez zatrudnienie 2 osób. 



Radny M. Bańburski wyraził wątpliwości co do tak dużego zwiększenia załogi.

Radny  A.  Górecki  zwrócił  uwagę  na  okienko  do  obsługi  interesantów  do  wydziału
komunikacji, które stanowi wąskie gardło w obsłudze. 

Zastępca Wójta wyjaśnił, że to się już zmieniło i teraz interesanci wchodzą do pokoju gdzie są
utworzone trzy okienka do usługi.

Głosowano w sprawie:
Uchwała w sprawie zmiany Uchwały nr XX/176/2019 Rady Gminy Raszyn z dnia 30 grudnia 
2019 roku w sprawie udzielenia pomocy finansowej i rzeczowej Powiatowi Pruszkowskiemu.
Wyniki głosowania
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (20)
Jarosław Aranowski, Marek Bańburski, Krzysztof Będkowski, Andrzej Górecki, Janusz 
Hoffman, Grzegorz Janiszewski, Henryka Koper, Ireneusz Koper, Ryszard Kowalczyk, Elżbieta 
Kuczara, Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, Rafał Olesiński, Sławomir Ostrzyżek, Tadeusz
Pawlikowski, Teresa Senderowska, Beata Sulima-Markowska , Ewa Surmacz, Wiesław 
Szustak, Andrzej Zawistowski
BRAK GŁOSU (1)
Agata Kuran-Kalata
Uchwała nr XLIV/386/2021

22. Uchwała w sprawie zmiany uchwały w sprawie określenia średniej ceny jednostki 
paliwa w Gminie Raszyn na rok szkolny 2021/2022.

Nie było uwag do projektu uchwały.

Głosowano w sprawie:
Uchwała w sprawie zmiany uchwały w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa w 
Gminie Raszyn na rok szkolny 2021/2022.. 
Wyniki głosowania
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (20)
Jarosław Aranowski, Marek Bańburski, Krzysztof Będkowski, Andrzej Górecki, Janusz 
Hoffman, Grzegorz Janiszewski, Henryka Koper, Ireneusz Koper, Ryszard Kowalczyk, Elżbieta 
Kuczara, Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, Rafał Olesiński, Sławomir Ostrzyżek, Tadeusz
Pawlikowski, Teresa Senderowska, Beata Sulima-Markowska , Ewa Surmacz, Wiesław 
Szustak, Andrzej Zawistowski
BRAK GŁOSU (1)
Agata Kuran-Kalata
Uchwała nr XLIV/387/2021

23.  Uchwała  w  sprawie  zatwierdzenia  do  realizacji  projektu  „Dobry  start  dla
przedszkolaków w Gminie Raszyn”.



Wójt poinformował, że przedstawiony projekt uchwały zamiera kosmetyczną zmianę 
wynikającą z wyliczeń a zmiana uchwały jest potrzebna do rozliczenia przez przedszkole „Pod
Topolą”. 

Głosowano w sprawie:
Uchwała w sprawie zatwierdzenia do realizacji projektu „Dobry start dla przedszkolaków w 
Gminie Raszyn”.. 
Wyniki głosowania
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (21)
Jarosław Aranowski, Marek Bańburski, Krzysztof Będkowski, Andrzej Górecki, Janusz 
Hoffman, Grzegorz Janiszewski, Henryka Koper, Ireneusz Koper, Ryszard Kowalczyk, Elżbieta 
Kuczara, Agata Kuran-Kalata, Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, Rafał Olesiński, 
Sławomir Ostrzyżek, Tadeusz Pawlikowski, Teresa Senderowska, Beata Sulima-Markowska , 
Ewa Surmacz, Wiesław Szustak, Andrzej Zawistowski
Uchwała nr XLIV/388/2021

Radna E. Surmacz głosowała ustnie. 

24. Sprawozdanie Przewodniczących komisji stałych z bieżącej działalności.

Przewodniczący  Komisji  Oświaty,  Kultury  i  Dziedzictwa  Narodowego  Krzysztof  Będkowski
poinformował, że komisja nie obradowała między sesjami.

Przewodniczący  Komisji  Budżetu,  Mienia  Komunalnego i  Inwestycji   Tadeusz  Pawlikowski
poinformował, iż komisja obradowała raz opiniując projektu uchwał na sesję.

Przewodniczący  Komisji  Planowania  Przestrzennego  i  Inwentaryzacji  Janusz  Hoffman
poinformował, że komisja obradowała raz opiniując uchwały na sesję. Zaprosił na najbliższe
posiedzenie komisji w dniu 13.09.2021.

Przewodnicząca  Anna  Matracka  Komisji  Zdrowia,  Spraw  Społecznych  i  Profilaktyki
poinformowała, że komisja obradowała dwa razy w celu opiniowania wniosków z komisji
mieszkaniowej. 

Przewodniczący  Komisji  Rolnictwa,  Ochrony  Środowiska  i  Porządku  Publicznego  Jarosław
Aranowski powiedział, że komisjami obradowała dwa razy i opiniowała uchwały na sesje.

Przewodniczący  Komisji  Kultury  Fizycznej,  Sportu  i  Współpracy  z  Organizacjami
Pozarządowymi Ireneusz Koper powiedział, że komisji nie obradowała między sesjami.

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej  Ryszard Kowalczyk  poinformował, że komisja obradował
raz  w celu omówienia protokołu z kontroli  w GOPS oraz opracowania wniosku o zmianę
pracy Komisji Rewizyjnej. 

Przewodnicząca  Komisji  Skarg  Wniosków  i  Petycji  Ewa  Surmacz  powiedziała,  że  komisja
obradowała  dwukrotnie  i  omawiała  bieżące  sprawy.  Przypomniała  o  zorganizowaniu
połączonej komisji Skarg, Wniosków i Petycji oraz Komisji Planowania Przestrzennego. 



Przewodniczący  Komisji  Planowania  Przestrzennego  i  Inwentaryzacji  Janusz  Hoffman
zaproponował aby zorganizować to posiedzenie już po następnej sesji. 

25. Sprawy różne.

Radny A. Zawistowski zwrócił uwagę na fakt nie zaproszenia na dożynki gminne w Raszynie
Przewodniczącego  Rady  Powiatu  Rafała  Sieradzkiego,  który  był  zaproszony  na  wszystkie
pozostałe dożynki gmin w powiecie pruszkowskim. Podkreślił, że takie sytuacje nie tworzą
dobrych relacji z Powiatem pruszkowskim. Następnie wspomniał o Ekopikniku, który odbył
się w Falentach i który cieszył się dużym zainteresowanie mieszkańców. W dalszej kolejności
poruszył  temat  przekazania  budynku  Centrum  Zdrowia  miastu  stołecznemu  Warszawa.
Odczytał  pisma w tej sprawie, z których w jego opinii,  wynika, że Gmina Raszyn utrudnia
przekazanie budynku SZPZLO Ochota.

Wójt zaznaczył, że zgodnie z wyrokiem sądu Gmina Raszyn ma przekazać budynek miastu
stołecznemu Warszawa a nie SZPZLO Ochota.  Odbyła się dyskusja w tym temacie między
Wójtem a radnym A. Zawistowski.

Radny  M.  Bańburski  zaproponował  aby  powiat  pruszkowski  przekazał  pod  zarządzanie
Gminie  Raszyn  Al.  Krakowską  i  wówczas  Gmina  Raszyn  wystąpi  o  udzielenie  pomocy
finansowej i rzeczowej od powiatu pruszkowskiego na jej utrzymanie. Powiat notorycznie nie
wywiązuje się z dbania o Al. Krakowską.

Radny A. Górecki poruszył  temat niedokończonych ścieżek rowerowych i zapytał dlaczego
tak długo trwa procedura. Następnie zwrócił uwagę na problem z gromadzeniem się wody w
nowo  wyremontowanej  ul.  Olszowej.  W  dalszej  kolejności  wrócił  do  tematu  budynku
ośrodka zdrowia i powiedział, że mieszkańcy zgłaszają mu problem braku ośrodka zdrowia w
nowym budynku oraz faworyzowanie przychodni Judyta.

Wójt  odpowiedział,  że  jeśli  chodzi  ścieżki  rowerowe  to  trwają  prace  nad  uzyskaniem
pozwolenia na podstawie ustawy ZRID. Odnośnie ul. Olszowej to Wójt zapewnił, że sprawdzi
jaka jest sytuacja. W kwestii przekazania budynku to Warszawa nie była w stanie odebrać
budynku z uwagi na braki kadrowe i sezon urlopowy. Jeśli chodzi o faworyzowanie jednej z
przychodni to uważa, że jest to nie prawda gdyż dostaje od mieszkańców informacje, iż w
Gminie Raszyn jest dobra opieka medyczna ze względu na konkurencję ośrodków zdrowia. 

Radna B. Sulima-Markowska zapytała o stan przygotowań do remontu ul. Narożnej. 

Wójt odpowiedział, że na razie nie ogłoszono postępowania na projektowanie tej ulicy i w
obecnej chwili nie jest w stanie określić kiedy to nastąpi. 

Radna B. Sulima-Markowska zapytała o realizacją budowy ul Reja w Sękocinie.

Wójt  odpowiedział,  że  środki  na  realizację  tej  inwestycji  zostały  przełożone  do  WPF  na
przyszły rok aby móc podpisać umowę z wykonawcą na wykonanie projektu odwodnienia tej
ulicy w przyszłym roku. 



Radna H. Koper poprosiła o zajęcie się problemem kałuż na ulicy Dworkowej. Poprosiła o
odpowiedź  na  jej  pismo  na  temat  szacowanych  kosztów  utwardzenia  parkingu  na  ul.
Pruszkowskiej.

Wójt wyjaśnił, że pisma w sprawie zalania ul. Dworkowej były złożone tydzień po ulewach a
wówczas nie było już rozlewiska. Poprosił aby informować urząd wcześniej aby można było
wypompowywać wodę kiedy ona jest. Zaznaczył, że kanalizacja odwodnieniowa w tej ulicy
będzie wykonana. Jeśli chodzi o parking to odpowiedź była przekazana jednak nie pamięta
dokładnej kwoty.

Radna T. Senderowska wracając do tematu ul. Dworkowej zapytała, czy woda z zalanej ulicy
będzie  wypompowywana  zaraz  po  opadach  deszczu  i  kiedy  ul.  Dworkowa  zostanie
wprowadzone  do  projektu  budżetu?  Na  koniec  poprosiła  o  nie  przeciąganie  procedury
przekazania budynku Centrum Zdrowia. 

Wójt  powtórzył,  że  problemy z  zalewaniem trzeba  zgłaszać  od  razu  tak  aby  urząd  mógł
reagować na bieżąco. Ul. Dworkowa zostanie wprowadzona budżetu i przypomniał, że radni
mają możliwość ująć taką inwestycję w swoich wnioskach do budżetu na 2022 rok. 

Przewodniczący Rady poprosił w imieniu mieszkańca o udzielenie odpowiedzi na pismo z 12
maja 2021 w sprawie wpisu do ewidencji zabytków. 

Sołtys wsi Janek Jerzy Rzepka poruszył temat wycinki drzew przy ul. Poniatowskiego, które
stanowią  zagrożenie  podczas  wichur,  a  które  znajdują  się  na  terenie  Instytutu
Technologiczno-Przyrodniczego. Porosił o interwencję w tej sprawie. Następnie wskazał na
zapadnięte studzienki w ul. Godebskiego. Powiedział, że zgłaszał ten problem ale nic się nie
zmieniło  w  tym  temacie.  W  dalszej  kolejności  zapytał  czy  Wójt  podjął  działania  aby  w
przyszłorocznym budżecie umieścić  wykonanie kanalizacji  i  nawierzchni ul.  Przelotowej  w
Jankach.

Wójt odpowiedział, że ma sprzeczne informacje w tej sprawie gdyż mieszkańcy nie chcą aby
na terenach, które są własnością mieszkańcach. Zaznaczył, że na siłę nie może wykonać tam
nawet  nakładki  nawierzchni.  Jeśli  chodzi  o  wycinkę  drzew  to  wnioskodawcą  musi  być
właściciel terenu, na którym znajdują się drzewa. 

Sołtys  wsi  Janki  zwrócił  uwagę  na  brak  chodnika  na  dojeździe  do  ronda  przy  Centrum
Handlowym. 

Wójt odpowiedział, że ten fragment jest pod zarządem powiatu.

Sołtys wsi Janki zapytał o termin wykonania ul. Bez nazwy w Jankach, która jest umieszczona
w budżecie na ten rok. 

Wójt wyjaśnił, że należy przeprojektować ten fragment i wówczas zostanie wykonana.

26. Komunikaty Przewodniczącego Rady Gminy.

Przewodniczący  Rady  poinformował,  że  kolejna  sesja  odbędzie  się  równo  za  tydzień  16
września.



27. Zamknięcie obrad.

W związku z wyczerpaniem porządku obrad zamknął obrad.

 

Przewodniczący
Rada Gminy Raszyn

 

Przygotował(a): Olga Kazubek

Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl 
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